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Tautsaimniecības komitejas Informācijas un komunikāciju 

tehnoloģiju (IKT) apakškomiteja 

 

SĒDES PROTOKOLS 

 

Jelgavā, Svētes ielā 33 Nr. 3  2023. gada 20. aprīlī  

 

 

Sēdi vada, protokolē:  Guntars Krasovskis, LPS Padomnieks.  

Sēdē Piedalās: 36 dalībnieki (skatīt dalībnieku sarakstu pielikumā). 

Uzaicinātie: 

• Jānis Rītiņš - VARAM Valsts informācijas un komunikācijas tehnoloģiju 

attīstības departamenta direktors; 

• Egils Stūrmanis - CERT.LV eksperts; 

• Artūrs Filatovs - LVRTC Kiberdrošības biznesa virziena vadītājs; 

• Kaspars Svirskis - Pārdošanas daļas vadītājs; 

• Kristīne Kinča – LPS padomniece juridiskajos jautājumos. 

 

Sēdi sāk plkst.: 11:00 

 

Darba kārtība: 

1. 

Kiberdrošības  situācija Latvijā  

(E.Stūrmanis)  

CERT.LV eksperts Egils Stūrmanis informēja klātesošos par jaunāko situāciju 

Latvijā kiberdrošības jomā (prezentācija “Kiberdrošības situācija Latvijā”). 
 

Apakškomiteja lēma: 

- Pieņemt informāciju zināšanai. 

2. 

Par valsts IKT stratēģiju datu centru jomā un valsts federēto mākoni 

(J.Rītiņš) 

Jānis Rītiņš, VARAM Valsts informācijas un komunikācijas tehnoloģiju 

attīstības departamenta direktors, atbalstot LVRTC kolēģus datu centru 



 

 

piedāvājumā pašvaldībām, informēja klātesošos par VARAM iecerēm izveidot 

valsts federēto mākonpakalpojumu, kuru aicina izmantot arī pašvaldības.  

 

Apakškomiteja lēma: 

- Pieņemt informāciju zināšanai. 

 

3. 

LVRTC – infrastruktūra un pakalpojumi. Kiberdrošības pakalpojums. 

(A.Filatovs, K.Svirskis) 

A.Filatovs informēja klātesošos par kiberdrošības pasākumu komplekso 

risinājumu, ko nodrošina LVRTC. Pašvaldībām ir iespēja bez maksas izmantot 

DDoS pakalpojumu publisko resursu aizsardzībai, piemēram, mājas lapām. Kā 

arī pieteikties bezmaksas pikšķerēšanas simulācijas  risinājumam. 

K.Svirskis pastāstīja plašāk jau par visiem LVRTC pakalpojumiem un to 

izmantošanas iespējām. Slēdzot pakalpojumu līgumu ar LVRTC, izmantojot 

VESPC (valsts elektronisko sakaru pakalpojumu centrs) procedūru, 

organizācijām nav jāpiemēro Publisko iepirkumu likums vai Sabiedrisko 

pakalpojumu sniedzēja iepirkuma likums, kā arī līguma darbības termiņš var būt 

līdz 2035. gadam. 

Apakškomitejas dalībnieki diskutēja par izveidoto, bet aizvien daudzviet vēl 

nepieejamo optisko tīklu pieslēgumiem kā arī par jaunāko informācijas 

pieprasījumu no LVRTC pašvaldībām, par plāniem e-zīmogu izmantošanā. Zālē 

valdīja neizpratne par eZīmoga nepieciešamību kā tādu. 

 

Apakškomiteja lēma: 

- Pieņemt LVRTC informāciju zināšanai; 

- G.Krasovskis informēja klātesošos, ka par eZīmoga jautājumiem notiks 

attālināta sanāksme ar LVRTC speciālistiem 24. aprīlī, plkst.: 14.00. 

 

4. 

Pašvaldību sadarbības platforma 

(G.Krasovskis, K.Kinča) 
 

Guntars Krasovskis (LPS) atgādināja klātesošajiem par sadarbības platformas 

nepieciešamību un iepriekšējām apspriedēm, uzsverot, ka līdz šim nav bijis konkrēts 

deleģējums, veidot šādu sadarbības modeli. Tāpēc G.Krasovskis aicināja klātesošos 

balsot platformā Slido.com, atbildot uz jautājumu: 

“Vai Jūs atbalstāt sadarbības platformas veidošanu?”. Klātesošie nobalsoja ar 25 

balsīm “Par” un 0 “Pret”. 



 

 
 

Pēc balsojuma LPS padomniece juridiskajos jautājumos Kristīne Kinča, piedāvāja 

apspriest iespējamos sadarbības platformas veidus (datne pielikumā “Pašvaldību 

sadarbības scenariji_IKTjoma_kkinca.pptx): 

1. Sadarbības līgums - problēmas ar uzraudzības institūcijas izveidi, liels 

savstarpējo līgumu skaits (43x42), līgumu depozitārijs un aktuālas versijas un 

pielikumu uzturēšanas problēmas, iztrūkst kopēja stratēģija un deleģējums 

pārstāvībā; 

2. LPS kā pašvaldību kompetenču centrs – nepietiekama resursu bāze, 

dublēšanās ar esošām LPS Komitejām; 

3. “Mix” variants – Pirmā un otrā varianta sajaukums. LPS Dome kā 

lēmējinstitūcija arī IT stratēģijas jautājumos, Latvijas pašvaldību 

izpilddirektoru asociācijas (LPIA) iesaiste “ikdienas” darba lēmumos, 

tematiskās darba grupas, sadarbības līguma iespējamība pašvaldībām, kas nav 

LPS biedri. Mīnuss – nav tiešu pašvaldību deleģējumu un IT speciālistu 

iesaiste lēmumu  izstrādē un pieņemšanā. 

4. Pašvaldību digitālās aģentūras – katra pašvaldība pērk pakalpojumus no 

esošām pašvaldību digitālām aģentūrām, piemēram Rīgas. Nav kopējas 

sadarbības platformas. 

  

Klātesošie apspriežot piedāvātos variantus, nonāca pie kopsaucēja, ka neviens no 

piedāvājumiem nav atbilstošs, jo katram no tiem ir savi trūkumi. Tāpēc vienojās, ka 

būtu jāveido pašvaldību IKT asociācija (vai pašvaldību digitālās transformācijas 

asociācija vai pašvaldību digitālā asociācija - par nosaukumu vēl jāvienojas), kas būtu 

veidota līdzīgi kā pašvaldību izpilddirektoru asociācija - LPIA. Tas ir: asociācija tiktu 

veidota LPS sastāvā, līdz ar to nav pretrunu ar “likumu par pašvaldībām”, kas stingri 

nosaka pašvaldību iesaistīšanos biedrībās. Pašvaldības ar saviem Domju lēmumiem 

deleģētu konkrētus pārstāvjus (un aizvietotājus) darbam asociācijā. Kopīgie lēmumi, 

kuriem būtu nepieciešama ieviešana visās pašvaldībās, pēc nepieciešamības tiktu 

papildus pieņemti vai LPIA vai LPS Valdē. Stratēģiskie un konceptuālie jautājumi, 

pēc apspriešanas, tiktu piedāvāti izlemšanai LPS Domē. Asociācijai būtu tiesības 

veidot savu pārvaldības modeli (valde, darba grupas), lai kopīgi un profesionāli 

apspriestu problēmas un risinājumus pašvaldību sadarbībā ar valsts informācijas 



 

sistēmu un reģistru turētājiem, citu pašvaldību sniegtajiem pakalpojumiem, kā arī 

komersantu risinājumiem. 

Asociācijai būtu tiesības pārstāvēt pašvaldību IKT profesionālo viedokli ministrijās 

un citās valsts iestādēs, kā arī sadarbojoties ar līdzīgām profesionālām organizācijām 

gan Latvijā, gan Eiropas savienības struktūrās un valstīs. 

 

Apakškomiteja lēma: 

- G.Krasovskim, sadarbībā ar iepriekšējā sēdē izveidoto darba grupu pašvaldību 

IKT padomes nolikuma izveidei, sagatavot un tuvākā sēdē piedāvāt 

apspriešanai konkrētas dokumentu redakcijas (nolikumu, aicinājumu 

pašvaldībām pievienoties dalībai Asociācijā, domju sēžu lēmuma projektus par 

dalību Asociācijā u.tml.) Asociācijas izveidei. 
 

 

Sēdi slēdz: 14:30 
 

Sēdes vadītājs, protokolists 

 

 

 Guntars Krasovskis 

 

 
 


